
 

Zápis z 12. zasedání AS FF UHK, konaného dne 26. října 2023, zapsala: Bc. M. Zemánková                                                        str. 1/4 

 

čj. UHK/DFF/2023/24340 
 

 
 

ZÁPIS z 12. zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK, 

konaného dne 26. října 2023 
v zasedací místnosti BSM4 

 
 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Beran, dr. Trousil, Mgr. Burianová, P. Žďárská, Bc. R. Vyšanský 
Online: Jaroslav Neubauer 
Omluveni: dr. Hrubeš, doc. Daneš, Diana Vosecká 
 
Hosté: dr. Prouza 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční 
většiny všech členů je senát usnášeníschopný.  
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
Dr. Joukl informoval přítomné o včera zaslané žádosti z DAMU – Otevřený dopis akademických obcí na 
podporu zákona manželství pro všechny páry, a uvedl, že tento podnět bude zařazen do bodu 3. Různé.  
Dr. Joukl požádal přítomné senátory o hlasování o navrženém programu jednání: 
 
Program: 

1. Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy; dr. M. Joukl 
2. Připojení se k protestu studentstva vysokých škol za klima ve dnech 15.–17. listopadu 2023; Bc. 

R. Vyšanský 
3. Různé 

• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
• Studentské evaluace výuky – formulace otázek v evaluačním dotazníku 
• Otevřený dopis akademických obcí na podporu zákona manželství pro všechny páry 

 
 
Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  

Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
1. Aktuální informace spojené s iniciativou Hodina pravdy 

Dr. Joukl uvedl, že již dříve avizovaná akce „Vysoké školy na křižovatce“ proběhla dne 17. 10. a byla 
spojena s jednohodinovou výstražnou stávkou vyhlášenou Vysokoškolským odborovým svazem. 
Veškeré informace o protestní akci dostali studenti i akademici s dostatečným předstihem. 
Dr. Joukl konstatoval, že hlavní důraz protestní akce byl dán na shromáždění na nám. Jana Palacha 
v Praze a následný pochod Prahou k budově MŠMT, kde došlo k setkání s panem ministrem. Za 
Filozofickou fakultu UHK se akce zúčastnilo přibližně 30 osob, akademici i studenti. Na nám. J. 
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Palacha byl dán prostor pro vystoupení organizátorů, podporovatelů a příznivců protestu, mj. 
vystoupili zástupci odborů, fakult, kolejí, Asociace děkanů FF aj. Své vyjádření přednesl i dr. Joukl. 
Dr. Joukl zdůraznil, že celá akce byla orientovaná na ministerstvo školství/vládu, ne na 
zaměstnavatele. 
Doplnil, že situace byla komunikována jak s vedením FF UHK, tak s vedením UHK a že akci podpořil 
AS FF UHK, AS UHK i AS FIM. 
 

Dr. Prouza poděkoval dr. Jouklovi za veškerou aktivitu spojenou s iniciativou Hodina pravdy a za 
účast na protestní akci v Praze. Poté stručně objasnil pozici UHK a naší fakulty ve vztahu k ostatním 
filozofickým fakultám v ČR. Uvedl, že tento proces měl být primárně celouniverzitní, který ukáže na 
vysoké školství jako celek, na špatné systémové nastavení financování vysokých škol nejen v objemu 
prostředků, ale také podle řady parametrů, které mají negativní dopady. Doplnil, že panovala i obava 
z protiútoku MŠMT a rozdělení univerzit mezi sebou navzájem (upřednostnění kamenných 
univerzit).  

Dr. Joukl poděkoval za vyjádření pana děkana a doplnil, že jednání krizového štábu iniciativy Hodina 
pravdy pokračuje a zaměstnance i studenty bude průběžně informovat. 

2. Připojení se k protestu studentstva vysokých škol za klima ve dnech 15.–17. listopadu 2023; Bc. 
R. Vyšanský 
 
Senátor R. Vyšanský představil a okomentoval prezentaci připravenou k protestu studentstva 
vysokých škol za klima ve dnech 15.-17. listopadu 2023. Krátce informoval o proběhnuvších stávkách 
v loňském roce v univerzitních městech a poté nastínil účel, cíle a požadavky letošních stávek. Uvedl, 
že hlavním tématem letošního protestu je Oligarchové a jejich vliv na klima. 
 
Bc. Vyšanský předložil návrh usnesení v tomto znění: 
 
AS FF UHK podporuje celorepublikovou stávku na univerzitách ve dnech 15-17. 11 2023 snažící 
se o udržitelnější, demokratičtější a spravedlivější budoucnost a varující před klimatickou krizí. 
K této podpoře zároveň vyzýváme AS UHK a akademické senáty ostatních fakult UHK. 

Proběhla diskuse, ve které zazněly otázky ohledně organizace stávky, zapojení studentů a 
akademiků v době protestu, ohledně nutnosti poukazovat na tato témata pravidelně po celý rok 
prostřednictvím přednášek a diskusí. Byla probírána otázka politizace, zapojení ostatních fakult do 
této akce, propojení s podobnými tématy, která v současné chvíli rezonují na UHK v rámci 
„Udržitelnosti UHK“ a chystaným NPO.  

V diskusi vystoupili Bc. Vyšanský, dr. Joukl, dr. Prouza, doc. Beran, doc. Šandera, dr. Trousil, Mgr. 
Burianová. 

Diskuse se týkala i samotného znění návrhu usnesení, které po vzájemné konzultaci dostalo tuto 
podobu: 

AS FF UHK vyjadřuje pochopení pro celorepublikové protesty na univerzitách ve dnech 15-17. 
11. 2023 snažící se o udržitelnější, demokratičtější a spravedlivější budoucnost a varující před 
klimatickou krizí. 

 
O návrhu výše uvedeného znění dal předseda senátu, dr. Joukl, hlasovat. 

https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/organy/akademicky-senat/2022-2025/volebni-obdobi-2022-2025/12.-zasedani-as-ff-uhk-26.-rijna-2023/as-ff-uhk-bc.-vysansky.pdf
https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/organy/akademicky-senat/2022-2025/volebni-obdobi-2022-2025/12.-zasedani-as-ff-uhk-26.-rijna-2023/as-ff-uhk-bc.-vysansky.pdf
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Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                3 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      1 Zdržel se:       1 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  

Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
3. Různé: 

• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
Dr. Joukl uvedl, že do 5. 10. komise neobdržela žádné podněty na změny volebního řádu AS FF 
UHK v souvislosti s přípravou elektronických voleb. Konstatoval, že na příštím zasedání senátu 
komise předloží možné varianty k diskusi. 

 
• Studentské evaluace výuky – formulace otázek v evaluačním dotazníku 

Dr. Joukl sdělil, že na základě jednání s dr. Dočekalovou, dr. Hradeckým a prof. Marešovou bude 
svolána schůzka se zástupci všech fakult, prostor bude dán i studentům. Doplnil, že paní 
prorektorka plně akceptovala podnět našeho senátu a uvítá pokračující aktivní podíl v této 
záležitosti.  
Dr. Trousil vznesl dotaz, zda by se změny otázek mohly promítnout již v evaluaci za zimní 
semestr. Dr. Joukl uvedl, že toto se s největší pravděpodobností nestihne. 

• Otevřený dopis akademických obcí na podporu zákona manželství pro všechny páry 
Dr. Joukl prezentoval otevřený dopis z DAMU týkající se výše zmíněného tématu. Dodal, že 
obesláni byli senátoři a senátorky akademických senátů univerzit v ČR. Dr. Joukl zmínil, do jaké 
míry má být toto řešeno v rámci jednání senátu a do jaké míry je to individuální přístup každého 
člověka, nakolik se setkáváme nejen na půdě senátu, ale i v obci s odlišnými názory. Doplnil, že 
v ideálním případě by jakémukoli přijatému usnesení v této otázce měla předcházet diskuse, a 
zdůraznil, že se jedná o závažné a aktuální téma, které si zaslouží veřejnou diskusi na půdě 
fakulty a také směrem k veřejnosti. 

Bc. Vyšanský uvedl, že senátoři a senátorky jsou reprezentanti studentů a akademiků a že toto 
téma by mělo být senátem projednáno a na akademické půdě řešeno. 

Proběhla diskuse, ve které dále vystoupili dr. Prouza, dr. Trousil, doc. Beran, doc. Šandera, Mgr. 
Burianová. 

Na základě diskuse bylo rozhodnuto, že k této záležitosti nebude senát přijímat usnesení. 
Předsednictvo AS FF UHK nicméně bude odesílateli reagovat, že dopis byl na jednání senátu 
diskutován, bude součástí zápisu, se kterým bude seznámena akademická obec FF UHK. Součástí 
odpovědi bude i pozvání zástupců iniciativy na Filozofickou fakultu UHK s tím, že jsme zcela 
otevřeni veřejné diskusi na toto téma i za možné účasti protistrany.  

Na závěr doc. Šandera opětovně upozornil na nevyhovující stav učeben v křídle směrem na Gočárovu 
třídu z důvodu nemožnosti zajištění větrání. Dr. Prouza sdělil, že situaci nechá prověřit Technicko-
provozním oddělením UHK. 
 
Dr. Trousil vznesl dotaz, zda již došlo k prověření hospodaření. Dr. Joukl uvedl, že stejný podnět byl 
vznesen předsedou odborů a dojde tedy ke společnému jednání s ekonomickou komisí. 
 

https://www.uhk.cz/file/edee/filozoficka-fakulta/ff/ud-nova/organy/akademicky-senat/2022-2025/volebni-obdobi-2022-2025/12.-zasedani-as-ff-uhk-26.-rijna-2023/otevreny-dopis-akademickych-obci-na-podporu-zakona-manzelstvi-pro-vsechny-pary.pdf
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Příští jednání proběhne ve čtvrtek 16. listopadu v 9:30 hod. (uzávěrka bodů do programu do 7. listopadu 
2023) 

 
PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., v. r. 

předseda AS FF UHK 
 
 

Doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D., v.r. 
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 
 

Mgr. Klára Burianová, v.r. 
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


